

ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာအမျိုးသားကော်မတီ၏ စတုတ္ထအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀
လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၏ စတုတ္ထအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ လူမှု ဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ လူမှုကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသား ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာအမျိုးသားကော်မတီ၏ စတုတ္ထအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အစည်းအဝေးသို့ လူမှုကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသား ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁)၊ လူမှု ဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ အမျိုးသားကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂)၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ၊ အမျိုးသား ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ကျန်းမာရေးနှင့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းမှ ရန်ကုန်-မကွေး-အမ်း-စစ်တွေခရီးစဉ် ပျံသန်းပြေးဆွဲမည်

မြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ



အမ်း ဒီဇင်ဘာ ၃၀
မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းလိုင်းမှ ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်မှစတင်၍ ရန်ကုန်-အမ်း- စစ်တွေ-ရန်ကုန်ခရီးစဉ်အဖြစ် တစ်ပတ် လျှင် တစ်ရက်သာ ပြေးဆွဲခဲ့ရာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှစတင်၍ ရန်ကုန်-မကွေး- အမ်း-စစ်တွေနှင့် စစ်တွေ-အမ်း-မကွေး- ရန်ကုန်မြို့များသို့ တစ်ပတ်လျှင် တနင်္လာ နေ့၊ သောကြာနေ့တို့တွင် ပြေးဆွဲမည်ဖြစ် ကြောင်း အမ်းမြို့နယ် မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းလိုင်း ကိုယ်စားလှယ်ဌာနခွဲ တာဝန်ခံ ဦးကျော်ဌေးထံမှ သိရသည်။
အဆိုပါလေကြောင်းခရီးစဉ်များတွင် စီးနင်းလိုက်ပါကြမည့် ခရီးသည်များအနေ ဖြင့် လေယာဉ်လက်မှတ်မိတ္တူ၊ ပတ်စ်ပို့ ဓာတ်ပုံ၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူများ ယူဆောင်ကာ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးနှင့် တေးဂီတစာဆိုတို့၏ အနုပညာ ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များအား ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာချက် စာမျက်နှာ » ၇

KBZ BANK
BEST BANK IN MYANMAR
Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

မြောက်

၂၀၂၀ ကို သတိတရားဖြင့် လည်ပြန်ကြည့်

ခရစ်နှစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်သည် ယနေ့(ဒီဇင်ဘာလ ၃၁ ရက်နေ့)တွင် ကုန်ဆုံးပြီ ဖြစ်သည်။ နှစ်တိုသည် တစ်နှစ်ပြီးတစ်နှစ် တရွေ့ရွေ့ကုန်ဆုံးခြင်းဖြင့် မမြဲသောဖြစ်ခြင်းပျက်ခြင်းကို ညွှန်းဆိုသည်။

လူ့ဘဝသည် တိုတိုလေးဖြစ်သည်ကို တစ်နှစ်တာကာလ အလျင် အမြန်ကုန်ဆုံးခြင်းက ပြခဲ့သည်။ လူသားတို့လည်း ကိုယ်စီလုပ်ရင်းကိုင်ရင်း၊ လောကကိုရင်ဆိုင်ရင်း အသက်တစ်နှစ်ကြီးလာခဲ့သည်။

မရောက်သေးသောကာလသည် မျှော်လင့်ခြင်းသာဖြစ်ပြီး ကုန်ဆုံး ခဲ့သော ကာလများသည် အသိတရားဖြင့် ရှုမြင်ဆင်ခြင်ဖို့ဖြစ်သည်။ ကုန်ဆုံး သွားသော အတိတ်ကာလနှင့် မရောက်သေးသော အနာဂတ်ကာလကြား လက်ရှိပစ္စုပ္ပန်ကာလ၌ ကောင်းရာကောင်းကြောင်း၊ တိုးတက်ရာတိုးတက် ကြောင်း လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် “အပ္ပမာဒေဒန သမ္မာဒေဒန” သတိတရား ဖြင့် စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။

“အပ္ပမာဒေဒန သမ္မာဒေဒန” ဒေသနာတော်သည် ပိဋကတ်သုံးပုံကိုပင် အကုန်ဖြင့်မိသည့် မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ လက်စွဲတရားတော်ဖြစ်သည်။ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ ဘုရားသည် “အပ္ပမာဒေဒန သမ္မာဒေဒန” ဒေသနာတရားတော်ကို နေ့စဉ် တစ်နေ့နှစ်ကြိမ်ဝေနေယျသတ္တဝါများအား ဟောကြားတော်မူသည်။

သတိသည် ကိုယ်စောင့်တရား၊ သက်စောင့်တရား၊ စိတ်စောင့်တရား ဖြစ်သည်။ မိမိတို့၏ဘဝကို သတိဖြင့် စောင့်ကြည့်နိုင်သူ၊ သတိဖြင့် စောင့် ရောက်နိုင်သူသည် အောင်မြင်သူဖြစ်သည်။ ပြည်သူ ပြည်သားများ အားလုံး၏ ဘဝသည် နိုင်ငံဖြစ်သည်။ နိုင်ငံ၏ဘဝသည် ပြည်သူပြည်သားများဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် နိုင်ငံမထိခိုက်မပျက်စီးရေး၊ ပြည်သူပြည်သားများ မထိခိုက် မဆုံးရှုံး မပျက်စီးစေရေးအတွက် “အပ္ပမာဒေဒန သမ္မာဒေဒန” ယခုပစ္စုပ္ပန်တွင် သတိဖြင့်စောင့်ကြည့်၊ သတိဖြင့်စောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး ဘေးကင်းရန်ကွာစွာဖြင့် ကြီးပွား တိုးတက်ရေးအတွက် “အပ္ပမာဒေဒန သမ္မာဒေဒန” သတိဖြင့်စောင့်ကြည့်၊ သတိဖြင့်စောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ကုန်ဆုံးပြီဖြစ်သော ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက်သာမက ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအားလုံးအတွက်ပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများ များစွာကြုံဆုံခဲ့ရသောနှစ်ဟု အဓိက ဆိုရ မည်ဖြစ်သည်။ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ယိမ်းယိုင်ခဲ့ရသော နှစ်တစ် နှစ်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်သည် မည်သို့ပင်ရှိသည်ဖြစ်စေ ကိုဗစ်-၁၉ ကို ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသား ပြည်သူပြည်သားတို့သည် “အပ္ပမာဒေဒန သမ္မာဒေဒန” တရားအရ ကုန်ဆုံးခဲ့သောအတိတ်နှစ်ဟောင်းကို သတိဖြင့် ပြန်ကြည့်၊ အနာဂတ်နှစ်သစ်ကိုလည်း သတိဖြင့်ကြိုကြည့်ဟု သတိပေး ခေါင်းလောင်းထိုးထားသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကျွန်ုပ်တို့သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ကို “အပ္ပမာဒေဒန သမ္မာဒေဒန” သတိတရားဖြင့် လည်ပြန်ကြည့်သော် မိမိနိုင်ငံနှင့်မိမိလူမျိုးအကျိုးအတွက် အသိ၊ သတိများ ပိုမိုဆင်ခြင်ပွားများ ကျင့်ကြံအားထုတ်ရမည့် အချက်များကို တွေ့ရပြီဖြစ်ရာ ကုန်ဆုံးပြီဖြစ်သည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ကို “အပ္ပမာဒေဒန သမ္မာဒေဒန” ဖြင့် နှုတ်ဆက်ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ်ကိုလည်း “အပ္ပမာဒေဒန သမ္မာဒေဒန”ဖြင့် ကြိုဆိုပါကြောင်း။ ။

၂၀၂၁ ခုနှစ် (၇၃)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး တို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး “စုပေါင်းအင်အား”ဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊
(၂) လူမှုဆက်ဆံရေးတရားမျှတမှု၊ စီးပွားရေးတရားမျှတမှု၊ နိုင်ငံရေးတရားမျှတမှု၊ အဆင့်အတန်းညီမျှမှု၊ အခွင့်အလမ်း ညီမျှမှု၊ တရားဥပဒေရေးရာညီမျှမှုတို့ကို နိုင်ငံသားအားလုံး တန်းတူရည်တူရရှိစားရေး၊
(၃) စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုဖြစ်စေရေးအတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးကို ဦးတည် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး၊
(၄) ပြည်ထောင်စုကြီး ထာဝရတည်တံ့ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်မွှေးမြှုပ်နှံ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး၊
(၅) နိုင်ငံဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်၍ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ကြံ့တွေ့နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများကို အစိုးရ၊ ပြည်သူလူထုအားလုံးပါဝင်ပြီး စုပေါင်းအားဖြင့် ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားရေး။

နေပြည်တော်၌ (၇၃)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် မီးရှူးမီးပန်းများ ဂုဏ်ပြုပစ်ဖောက်သွားမည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ နေပြည်တော်၌ ၂၀၂၁ ခုနှစ် (၇၃)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မီးရှူးမီးပန်းများကို နေရာနှစ်နေရာခွဲ၍ ဂုဏ်ပြုပစ်ဖောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လွတ်လပ်ရေးနေ့မတိုင်မီ ဇန်နဝါရီ (၃) ရက်တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော်အဝင်လမ်း၏ ညာဘက်ခြမ်း၌ ည ၇ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ ရေပန်းဥယျာဉ်ဂိတ်အမှတ်(၁) အဝင်လမ်း၌ ည ၇ နာရီ ၅ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း၊ မီးရှူးမီးပန်းများ ဂုဏ်ပြုပစ်ဖောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၃၀-၁၂-၂၀၂၀)

Table with 5 columns: Index Name, Index Value, Change, Previous Day, and Previous Week. Includes MCB, FPB, TMH, EFR, FMI, and MTSH indices.

Table with 3 columns: Index Name, Index Value, and Change. Includes 'ရန်ကုန် (ရွှေဈေး) ၁၃၂၀၀၀' and 'မန္တလေး (ရွှေဈေး) ၁၃၂၀၀၀'.

မြောက်

- စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးစိုးစိုးနိုင်
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်
သတင်းထောက်မှူး - ဦးမြင့်စိုး
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်မေလှသင်း၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်း - ဦးစိုးအောင်၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဥ၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း
အငယ်တန်း - ဒေါ်အောင်ကျော်ဦး၊ ဒေါ်အောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး
သတင်းထောက်များ - ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ဒေါ်ဇော်မာဝင်း၊ ဒေါ်မြသီတာ၊ ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း
သုတေသန - ဒေါ်မြသီတာ၊ ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
စာပြင် - ဦးခိုင်ဝင်း၊ ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဦးခိုင်ဝင်း၊ ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း - ဒေါ်အေးအေးသင်း၊ ဒေါ်ဇော်မာဝင်းနှင့်အဖွဲ့

စုပေါင်းလုပ်ကြံမှသာ အကျိုးရှိနိုင်မယ်

တစ်တိုင်းပြည်လုံး ကြီးပွားစေချင်ရင် လူအား၊ ငွေအား၊ ပစ္စည်းအားနဲ့ စုပေါင်းပြီး အင်တိုက်အားတိုက် လုပ်နိုင်မှ အကျိုးခံစားခွင့် ရှိကြမှာပဲ။ ဗမာက တစ်မျိုး၊ ကရင်က တစ်ဖုံ၊ ရှမ်း၊ ကချင်၊ ချင်းတို့က တခြား၊ အကွဲကွဲအပြားပြား လုပ်နေကြရင် အကျိုးရှိမှာမဟုတ်ဘူး။ စုပေါင်းလုပ်ကြံမှသာ အကျိုးရှိနိုင်မယ်။ လုပ်ကြည့်မှလည်း အကျိုးရှိကြောင်း သိနိုင်တယ်။

(ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ၁၁-၂-၁၉၄၇ ရက်နေ့တွင် ပင်လုံမြို့စော်ဘွားများ ထမင်းစားပွဲတွင် ပြောကြားသောမိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)



ရွှေကြက်ယက်၊ ရွှေကြက်ကျတုရား။ ဓာတ်ပုံ - သန့်ဇော်ဦး

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်ဒေသတွင် PTTEP ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြင့် Integrated Domestic Gas to Power Project ကို စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် Notice to Proceed ပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀
လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနက ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်ဒေသတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ PTTEP ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြင့် Integrated Domestic Gas to Power Project ကို စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် Notice to Proceed ပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးနည်းစနစ်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။



အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကာ စီမံကိန်း၏ လုပ်ကိုင်ခွင့်ကာလသည် နှစ် ၂၀ ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်သို့ လွှဲပြောင်းပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းသည် သန့်ရှင်းသောစွမ်းအင် (Clean Fuel) အသုံးပြုသည့် Domestic Gas to Power စီမံကိန်းဖြစ်စေရန်နှင့် ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထွက်ရှိလာမည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတစ်ဝိုက်တွင် ဖြစ်ပေါ်လာမည့်စီမံကိန်းများအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ လုံလောက်အောင် ပေးပို့နိုင်မည်အပြင် ပိုလျှံလာသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်အတွင်းသို့ ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးသွားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍ သတ်မှတ်ကာလများအတွင်း စီမံကိန်း ဖြစ်မြောက်နိုင်စေရန်အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးဖြင့် သတ်မှတ်အချိန်ကာလအတွင်း အရည်အသွေး ပြည့်ပြည့်ဝဝဖြင့် အောင်မြင်ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

IPP/BOT စနစ်ဖြင့် တည်ဆောက်မည်
ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်ဒေသတွင် ၅၉၂ မဂ္ဂါဝပ် သဘာဝဓာတ်ငွေ့သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို ကမ်းလွန် Offshore Block ဖြစ်သော M-3(အောင်သိမ်) နှင့် M-9 (ဇောတီကစီမံကိန်း)တို့မှ ထွက်ရှိမည့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကိုအသုံးပြု၍ Integrated Domestic Gas to Power Project အား ထိုင်းနိုင်ငံ PTTEP ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြင့် IPP/BOT စနစ်ဖြင့် တည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံအတွက် လိုအပ်သောဓာတ်ငွေ့ပမာဏအား PTTEP ၏ ရှယ်ယာအများစုပိုင်ဆိုင်သော M-3 (အောင်သိမ်)လုပ်ကွက်မှ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဒေါ်ငြိမ်း Control Station အထိ ၉၂ ကီလိုမီတာခန့်ကို ၁၆ လက်မ ရေအောက်ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ M-9

လုပ်ကွက်(ဇောတီကစီမံကိန်း)မှ ထွက်ရှိမည့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကို တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကန်ပေါက်မှ ဒေါ်ငြိမ်း Control Station အထိ ကီလိုမီတာ ၃၀၀ ခန့်ကို ၂၆ လက်မ ပင်လယ်ရေအောက်ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီးပို့လွှတ်ပြီး ၎င်းသဘာဝဓာတ်ငွေ့များကို ဒေါ်ငြိမ်း Control Station တွင် ပေါင်းဆုံ၍ ကျိုက်လတ် (Receiving Station) အထိ ကီလိုမီတာ ၇၀ ခန့်ကို ၂၆ လက်မ ကုန်းတွင်းဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းကို ထိုမှတစ်ဆင့် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံစီမံကိန်းအထိ နောက်ထပ် ခြောက်ကီလိုမီတာခန့်ကို ၁၆ လက်မ ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းတို့ဖြင့် အသီးသီးသွယ်တန်း၍ တည်ဆောက်သွား

မည့်အပြင် Gas Receiving Station နှစ်ခုကိုလည်း သတ်မှတ်နေရာများ၌ အသစ်ထပ်မံတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်းဓာတ်အားပေးစက်ရုံစီမံကိန်းမှ ထွက်ရှိလာမည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်နှင့်ချိတ်ဆက်၍ ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရန်အတွက် ၂၃၀ ကေဗီ ဓာတ်အားလိုင်းဖြင့် ကျိုက်လတ်မှ လှိုင်သာယာဓာတ်အားခွဲရုံအထိ ဓာတ်အားလိုင်း တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။
ဒေါ်လာ နှစ်ဘီလီယံခန့်ဖြစ်
စီမံကိန်း၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုးမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ နှစ်ဘီလီယံခန့်ဖြစ်ပြီး Notice to Proceed (NTP) ထုတ်ပေးပြီးနောက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပထမမြောက်လအတွင်း

ထို့နောက် PTTEP ၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် မစ္စတာ ဖုန်စတုန်သာဗီဇက စီမံကိန်းနှင့်လျှဉ်း၍ မိမိတို့ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။
လက်မှတ်ရေးထိုး
ယင်းနောက် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးသန်းဇော်နှင့် PTTEP ၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် မစ္စတာဖုန်စတုန်သာဗီဇတို့က စီမံကိန်းအတွက် ထုတ်ပေးသည့် Notice to Proceed အား လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သမဝါယမကဏ္ဍမှ ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးတင်ပြခြင်း

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ ရက်
ယနေ့ကာလတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူများမှာ အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ယင်းအခက်အခဲများကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်းရှိ အများပြည်သူများ လွယ်လင့်တကူ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း သမဝါယမကဏ္ဍမှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့်အစီအစဉ်အား အသိပေးတင်ပြအပ်ပါသည်။
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ သမဝါယမဦးစီးဌာန အနေဖြင့်လည်း ဗဟိုသမဝါယမအသင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် သမဝါယမအသင်းစုချုပ်များနှင့် ညှိနှိုင်းပြီး No Profit, No Loss ဟူသော သမဝါယမမူတစ်ရပ်

ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
ရောင်းချရန်အခက်အခဲရှိသည့် ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်သူများအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာနများနှင့် သမဝါယမအသင်းစုချုပ်များ၊ သမဝါယမဦးစီးဌာနရုံးချုပ် (ဖုန်း ၀၆၇-၃၄၀၃၄၁၊ ၀၆၇-၃၄၀၃၄၅)၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးသမဝါယမဦးစီးဌာန (ဖုန်း ၀၅၂-၂၂၂၅၂၁)၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသမဝါယမဦးစီးဌာန(ဖုန်း ၀၁-၈၃၉၈၅၉၉) ၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာန(ဖုန်း ၀၄၂-၂၄၂၆) သို့လည်းကောင်း ဆက်သွယ်အကူအညီရယူနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။
သမဝါယမဦးစီးဌာန
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

Table with 9 columns: *စာမျက်နှာ၊ ဖက်၊ ဗီစီ၊ အဆင့်၊ ဝန်ထမ်း၊ အဖွဲ့အစည်း၊ အဖွဲ့အစည်း၊ ဝန်ထမ်း၊ အဖွဲ့အစည်း. Includes a list of employees and their details.

နိုင်ငံတော်မှ ဖြေလျှော့ပေးထားသည့် အခွန်အခများကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလကုန်အထိ ကာလတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးမည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ကြေညာချက်အမှတ် (၆ / ၂၀၂၀) နေပြည်တော်၊ ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၁ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ ရက်) ၁။ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟိုကော်မတီမှ ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်မှ ဖြေလျှော့ပေးထားသည့် အခွန်အခများကို စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလကုန်အထိ ကာလတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ၂။ CMP လုပ်ငန်းများ၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အသေးစားအလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်နှင့် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း သုံးလတစ်ကြိမ် ပေးဆောင်ရမည့် ဝင်ငွေခွန်နှင့် လစဉ်ပေးဆောင်ရမည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍-

အခွန်ငွေပေးသွင်းရမည့်ရက်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ နောက်ဆုံးထား၍ပေးသွင်းနိုင်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ကြေညာချက်အမှတ် (၇ / ၂၀၂၀) နေပြည်တော်၊ ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၁ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ ရက်) အခွန်ထမ်းပြည်သူများသို့ အသိပေးကြေညာချက် ၁။ စည်းကြပ်မှုမှ လွတ်ကင်းနေသော ဝင်ငွေများအတွက် ၂၀၂၀ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေအရ သက်သာချက်ပေးပေးထားသော အခွန်နှုန်းများကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၃၀) ရက်နေ့အထိသာ ခံစားခွင့်ရှိပါသဖြင့် ယင်းနေ့အထိ လျှော့ပေါ့နှုန်းထားများကို ခံစားခွင့်ရရှိရေးအတွက် အခွန်ထမ်းပြည်သူများသည် စည်းကြပ်တောင်းခံထားသော ငွေပေးသွင်းချက်ကို ရယူပြီးနောက် ယင်းချက်ပေါ်တွင် "၃၀-၉-၂၀၂၀ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ဘဏ္ဍာရေး နှစ်ပေးသွင်းရမည်" ဟူသော ဖော်ပြထားချက်အရ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်တွင် စုပြု၍ အခွန်ငွေပေးသွင်းလျက် ရှိသည့်အတွက် COVID-19 ဖြစ်ပွားစဉ်ကာလအတွင်း လူစုလူဝေးဖြစ်မှုကို ရှောင်ရှားနိုင်ရန်အလို့ငှာ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၏ ကြေညာချက်အမှတ် (၇ / ၂၀၂၀) ဖြင့် အခွန်ငွေပေးသွင်းရမည့်ရက်ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ (၃၀) ရက်နေ့အထိ ရွှေ့ဆိုင်းပေးခဲ့ပါသည်။ ၂။ ယခုအခါ COVID-19 ကာကွယ်၊ တားဆီးရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များအား ပြည်သူများမှ ပြည့်ပြည့်ဝဝ လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အထက်အပိုဒ် (၁) ပါ ကိစ္စရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အခွန်ငွေပေးသွင်းရမည့်ရက်ကို ထပ်မံတိုးမြှင့်၍ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၃၁) ရက်နေ့အထိ နောက်ဆုံးထား၍ပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန

အခွန်ကြေးညာလွှာတင်သွင်းရမည့် သတ်မှတ်ရက်များအား တိုးမြှင့်ခွင့်ပြုမည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ကြေညာချက်အမှတ် (၈ / ၂၀၂၀) နေပြည်တော်၊ ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၁ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်) ၁။ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟိုကော်မတီ၏ ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ COVID-19 ကာကွယ်၊ တားဆီးရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များအား ပြည်သူများမှ ပြည့်ပြည့်ဝဝ လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်စေရေးအတွက် လည်းကောင်း၊ အခွန်ကြေးညာလွှာတင်သွင်းရန်ကာလ ကုန်ဆုံးတော့မည့် ဖြစ်သည့်အတွက် အခွန်ကြေးညာလွှာတင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးရက်တွင် လူစုလူဝေးများ မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် လည်းကောင်း အခွန်ကြေးညာလွှာတင်သွင်းရမည့် သတ်မှတ်ရက်များအား တိုးမြှင့်ခွင့်ပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အောက်ဖော်ပြပါ ကာလများအတွက် တင်သွင်းရမည့် အခွန်ကြေးညာလွှာများအား ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၃၁) ရက်နေ့အထိ တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်- (က) ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် တင်သွင်းရမည့် ဝင်ငွေခွန်ကြေးညာလွှာ၊ လစာနှုန်းချုပ်စာရင်းနှင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်နှစ်ချုပ်ကြေညာလွှာ၊ (ခ) ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်အထိ သုံးလပတ်အတွက် တင်သွင်းရမည့် အထူးကုန်စည်ခွန်ကြေးညာလွှာ။ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းရေးရာ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ တတိယအကျော့ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာအစီရင်ခံစာ သုံးသပ်မှုခံယူရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀
ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ UPR လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တတိယအကျော့ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာအစီရင်ခံစာ၏ သုံးသပ်မှုခံယူရေးအတွက် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပြည်ထောင်စု ရေနေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက မြန်မာနိုင်ငံ၏ UPR တတိယအကျော့ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာ ၇ ရက် တွင် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေး ကောင်စီ UPR လုပ်ငန်းအဖွဲ့ရုံးသို့ ပေးပို့တင်ပြခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊

အဆိုပါ လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ (၃၇) ကြိမ် မြောက် အစည်းအဝေးကာလအတွင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အစီရင်ခံစာအပေါ် သုံးသပ်မှုခံယူခြင်းကို ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက် ရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ အခြေအနေကြောင့် ဂျီနီဗာရှိ မြန်မာနိုင်ငံ အမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးက ကိုယ်တိုင်

တက်ရောက်၍ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့ဝင်များက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့် စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ သုံးသပ်မှုခံယူစဉ်အတွင်း မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့က ပြန်လည် ဖြေကြားခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ရာ လိုအပ်သော ကြိုတင်ပြင်ဆင် မှုများကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်ဖြေကြား မည့် ဌာနနှင့် အကြောင်းအရာများကို ယခုအစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေး သတ်မှတ်မည်ဖြစ်ပြီး အချက်အလက် ပြည့်စုံစွာဖြင့် သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း ထိရောက်စွာတင်ပြနိုင်ရန် ဝိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာ ကြသူများက လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ၊ ဖြေကြားမည့် အချက်အလက်များနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စရပ် များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်းသိရ သည်။ သတင်းစဉ်



လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများ ကြီးကြပ်ရေးကောင်စီ (၂/၂၀၂၀) အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀
လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများကြီးကြပ်ရေး ကောင်စီ (၂/၂၀၂၀) အစည်းအဝေးကို နံနက် ၁၀ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ ရုံးအမှတ် (၁၂) ၌ အွန်လိုင်း စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။
အစည်းအဝေးတွင် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများကြီးကြပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဦးမော်သန်းက ယခု ကာလ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် စီးပွားရေး ကျဆင်း

လာသည့်အခြေအနေတွင် အရေးကြီးလာသည့် လူမွဲ ခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အားလုံး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။
အစည်းအဝေး၌ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင် သူများကြီးကြပ်ရေးကောင်စီ ၁/၂၀၂၀ အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ လူမွဲ ခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများအသင်း Insolvency Practitioner Association ကို အသိအမှတ်ပြုကြောင်း

ကြေညာရန်ကိစ္စ၊ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင် သူ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ပုံစံနှင့် အကြေးငွေများ သတ်မှတ်သည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာအပေါ် ကောင်စီဝင် များ၏ သဘောထားမှတ်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိစစ်ချက်၊ မှတ်ပုံတင်အရာရှိအဖြစ်လွှဲအပ်ခြင်းခံရ သူအမည်စာရင်းကိစ္စ၊ ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းရန်ကိစ္စ MyCO Online System တွင် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို အတည်ပြုရန် အတွက် ကောင်စီကိုယ်စား Document Examiner အဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နိုင်မည့်သူများ အမည် စာရင်းတောင်းခံလာခြင်းကိစ္စ စသည်တို့ကို အစီ အစဉ်အတိုင်း ဆွေးနွေးကြပြီး တက်ရောက်လာသည့် ကောင်စီဝင်များက အထွေထွေကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။



မြစ်မီးရောင်(ငါးကဏ္ဍ)
အစီအစဉ်ဖြင့် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်း ချောင်းဦး ဒီဇင်ဘာ ၃၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းဦးမြို့ နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူးနှင့် အဖွဲ့ သည် ယမန်နေ့က ချောင်းဦးမြို့နယ် တောကျောင်းကြီးကျေးရွာ မြစ်မီးရောင် (ငါးကဏ္ဍ) အစီအစဉ်ဖြင့် ကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုအား ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။
မြစ်မီးရောင် စီမံကိန်းအတိုးရငွေ၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်သော ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အား ကြည့်ရှုခဲ့ပြီး လိုအပ်သည်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကျေးသက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အတွက် ကျေးဇူးပြု ပျာနယ် ထွက်ရှိ

၁-၁-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထုတ် အတွဲ(၁၈) အမှတ်(၁)တွင်

- တောင်သူဦးကြီးများအတွက် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ
- တေးဂွာစွန့်ပစ်ပစ္စည်းမှသည် လယ်ယာမြေရေကာကွယ်ရေးသို့
- နိုင်ငံခြားစော့ကွတ်ဝင် နိုင်ငံပန်ကြက်သွန်မြို့
- အချိန်တိုတာလအတွင်း အသားတိုက်ထွားဖွံ့ဖြိုးစေသော ရေချိုးပစ္စည်းများဖြင့်
- ငါးသယ်စာတပြန်တီးမှုနှင့် ကျွတ်စက်အန္တရာယ် ဝိုင်းဝန်းကာကွယ်ရန်အပ်
- တွဲ ဖွား သိုး ဆိတ်မွေးမြူရေးအတွက် အစာစီမံခန့်ခွဲမှု(၁၂)
- ဆယ်ကျော်သက်တို့ ခုတ်ပိုင်း စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ တွန်းမာရေး အလေးထားမှုမဟုတ် အချက်များ
- ကိုဗစ်ဆောင်းရာသီအတွက် အရေးပါသော ဝီတာမင်-D
- ကြက်သွန်ဖြူအစွမ်း အပါအဝင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သူတစ်ပါးအားထွက်စွာဖြင့် ထွက်ရှိပြန်ပါသည်။

တစ်စောင် (၂၀၀) ကျပ်

အမြို့ပြအဖွဲ့အစည်းမှ မြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မှ များတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

DKY Journal

ဥပဒေဘာသာပြန်ကော်မရှင်၏ အမိန့်အမှတ် ၁၂/ ၂၀၂၀ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ဥပဒေဘာသာပြန်ကော်မရှင် အမိန့်အမှတ် ၁၂/ ၂၀၂၀ ၁၃၅၂ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်နေ့ (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၉ ရက်)

၁။ ဥပဒေဘာသာပြန်ကော်မရှင် ဥပဒေပုဒ်မ ၉၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ဥပဒေ ဘာသာပြန်ကော်မရှင်က အတည်ပြုသည့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းထား သော ဥပဒေများ၏ မြန်မာဘာသာပြန်ဆိုချက်ကို ပုဒ်မ ၁၂ အရ ထုတ်ပြန် ကြေညာလိုက်သည်-

(က) The Public Property Protection Act
(ခ) The Court Fees Act

၂။ ဖော်ပြပါ မြန်မာဘာသာပြန်ဆိုထားသည့် ဥပဒေများသည် မူလစာမူနှင့် အလားတူ အာဏာတည်ရမည်။

ပုံ/ (ထွန်းထွန်းဦး)
ဥက္ကဋ္ဌ
ဥပဒေဘာသာပြန်ကော်မရှင်



(၇၃)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် (၂၀၀ ကျပ်တန်) အထူးထုတ် စာပို့တံဆိပ်ခေါင်းသစ် သုံးမျိုး ရောင်းချပေးမည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့စာတိုက်လုပ်ငန်းမှ (၇၃) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အထူးထုတ် စာပို့တံဆိပ်ခေါင်း သစ်(၂၀၀ ကျပ်တန်) သုံးမျိုးကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်၊ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၅၂ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၆ ရက် (တနင်္လာနေ့)၊ နံနက် ၉ နာရီခွဲမှ စတင်၍ နေပြည်တော်ဗဟိုစာတိုက်ကြီး၊ ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီး၊ မန္တလေး စာတိုက်ကြီးတို့နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ စာတိုက်များတွင် ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။
အထူးအစီအစဉ် တစ်ရပ်အနေဖြင့် နေပြည်တော်ဗဟိုစာတိုက်ကြီး၊ ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးနှင့် မန္တလေးစာတိုက်ကြီးတို့၌ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ဝယ်ယူသော စာပို့တံဆိပ်ခေါင်းများနှင့် ပထမနေ့စာအိတ် (Firstday Cover) များပေါ်တွင် နေ့စွဲအမှတ်အသား တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ ဘယ်သူ့ကိုမှ မချန်ဘူး

တချို့က ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့လို့ရဲ့ရဲ့ ပြီးသွားတာပဲဆိုပြီးတော့ ပေါ့ပေါ့တွက်ပါလိမ့်မယ်။ ဒါပေမယ့် ကာကွယ်ဆေးကို တစ်တိုင်းပြည်လုံးကို ကျွန်ုပ်တို့ထိုးပေးရမှာပါ။ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံမှာ ဘယ်သူမှ မကျန်ခဲ့ပါ။ ဒါတော့ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ မူဝါဒပဲ။ ဘယ်သူ့ကိုမှ မချန်ခဲ့ဘူး။ အားလုံးကို ကျွန်ုပ်တို့ ကနေပြီးတော့ ကျန်းမာရေးအရ ကာကွယ်မှုပေးဖို့ ကျွန်ုပ်တို့ စီစဉ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အားလုံးကို တစ်ချိန်တည်းထိုးပေးနိုင်တာတော့ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ဒီကာကွယ်ဆေးထိုးတဲ့အစီအစဉ် တစ်နိုင်ငံလုံးအတွက် ပြီးမြောက်အောင်လို့ဆိုရင် လန့်ချိပြီးတော့ ကြာမှာပါ။ ဒါကြောင့် အခု ဒီနေ့ မနက်ဖြန်၊ သန့်ဘက်ခါလောက်ပြီးသွားမယ်လို့ အဲဒီလိုမယူဆပါနဲ့။ ကျွန်ုပ်တို့ကာကွယ်ဆေးတွေဟာလည်း ဒီလတော့ စပြီးထိုးနိုင်မယ့်အခြေအနေတော့ ကျွန်ုပ်မမြင်ပါဘူး။ အဲဒီတော့ မှာထားတာတွေရှိတယ်။ အစီအစဉ်တွေတော့ လုပ်ပြီးသားပါ။ ဒါပေမယ့် ဟိုဘက်ကလည်း ရောက်လာဖို့လည်း လိုပါသေးတယ်။ အစောဆုံးတော့ ကျွန်ုပ်တို့ လုပ်ပါမယ်။ နောက်ပြီးတော့ စလုပ်ပြီးတဲ့အချိန်ကနေပြီးတော့လည်း နောက်တွက်လိုက်မယ်ဆိုရင် လန့်ချိပြီးတော့ကြာမှာ တစ်တိုင်းပြည်လုံးကို ပြီးသွားမှာပါ။ ဒီကြားထဲမှာ ကျွန်ုပ်တို့ အထူးဂရုစိုက်ဖို့လိုပါတယ်။ ဒီကြားထဲမှာ ဒီရောဂါထပ်ပြီးတော့ ဖြစ်နေမယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ် သတိပေးတဲ့အတိုင်းပဲ အရင်စောစောက သတိပေးတဲ့အတိုင်းပဲ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ နိုင်ငံရဲ့စီးပွားရေးပေါ့၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းတွေ ပြန်လည် လည်ပတ်ဖို့အတွက် နှောင့်နှေးသွားပါလိမ့်မယ်။ အဲဒီဟာအတွက် အထစ်အငေါ့ ဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။



(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၁၁-၁၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၀၂၀-၁၂-၃၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၅:၀၀)နာရီ

၁။ (၂၉-၁၂-၂၀၂၀)ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ(၆၁၉) ဦး၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

Table with 4 columns: စဉ် (Serial), တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်/ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် (Region/State/Union Territory), မြို့နယ် (Township), အတည်ပြု လူနာ (ဦးရေ) (Confirmed Cases). Lists data for 20 regions including Sagaing, Gonsaung, Kathmandu, etc.

Table with 4 columns: Region (တိုင်းဒေသကြီး), Sub-region (ခရိုင်/မြို့နယ်), Specific location (ပေးအောင်ခြေ/ပြည်ကြီးတံခွန်/ချမ်းအေးသာစံ/အောင်မြေသာစံ/အမရပူရ/ချမ်းမြသာစည်/ပုသိမ်ကြီး/တောင်သာ/ညောင်ဦး/ကျောက်ဆည်/မလှိုင်/မြင်းမြို/မိတ္ထီလာ/မြစ်သား/သာစည်/စဉ့်ကိုင်/စဉ့်ကူး), Total count (စုစုပေါင်း). Lists data for 7 regions including Magway, Gonsaung, Sagaing, etc.

Table with 4 columns: Region (တိုင်းဒေသကြီး), Sub-region (ခရိုင်/မြို့နယ်), Specific location (ဟင်္သာတ/မအူပင်/ဘိုကလေး/မော်လမြိုင်/သထုံ/ပေါင်/ကျိုက်ထို/သဖြူဇရပ်/စလင်း/အောင်လံ/မြိုင်/ပခုက္ကူ/နတ်မောက်/မြို့သစ်/ရေနံချောင်း/သရက်/ငဖဲ/ထားဝယ်*/လောင်းလုံ/ပုလော/ရေဖြူ/မြိတ်/သရက်ချောင်း/မိုးညှင်း/မားကန့်/မိုးမောက်/တောင်ကုတ်/လွိုင်ကော်/တီးတိန်/တောင်ကြီး), Total count (စုစုပေါင်း). Lists data for 11 regions including Magway, Gonsaung, Sagaing, etc.

* မြို့နယ်များမှ (၇)ဦးသည် ပြည်ပမှပြန်လည်ရောက်ရှိလာသဖြင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများ ဖြစ်ပါသည်။ မှတ်ချက်။ (၂၉-၁၂-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သော ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၆၁၉) ဦးတွင် အနံ့မရှိသူ (၆၉) ဦး ပါရှိပါသည်။ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန



အင်္ဂလိပ်စာပါမောက္ခနှင့် အင်းလျားအဆောင်မှူး ဒေါ်သိန်းညွန့်၊ ပါမောက္ခဒေါ်သိန်းညွန့် (၁၉၁၆-၁၉၈၁)

“အင်းလျားတန်ဆောင် မီးရှူးရောင်”

အင်းလျားကညာ ဖျံသုံးရာလျှင်
ကွန်းခိုင်ရာ ခွဲခွာရပ်ဝေး
မိဝေးဖဝေး အနေဝေးလည်း
ရင်ခွင်နှေးမှီ ကူညီမရွံ့
ဒေါ်သိန်းညွန့်ကို ညွှန်းဆိုပြုလျှင်
လမ်းပြကြင်နာ မေတ္တာအနန္တ
ကရုဏာမျှညီ ပေးရှာသည်က
အင်္ဂလိပ်စာပြ ပါမောက္ခထူး
အဆောင်မှူးဖြစ် သုံးဆယ်နှစ်ကျူး
စိုးအုပ်ဖူးသည် ယနေ့ဒီချိန်
သစ်လွင်ထိန်မြဲ မမိန့်ဆဲလက်
ခေတ်အဆက်ဆက် ထိန်းသိမ်းလျက်ပေ
လင်းစေဖြင့်ဖြိုင် မီးရှူးတိုင်။

(ပါမောက္ခဒေါ်သိန်းညွန့်အတွက် ဂုဏ်ပြုစပ်ဆိုပါသည်။)

ဒေါ်သိန်းညွန့်သည် တက္ကသိုလ်နှင့် တက္ကသိုလ်ပြင်ပ ဆိုင်ရာ ရာထူးတာဝန်များစွာတို့ကို ဂျပန်ခေတ်မှစ၍ ကွယ်လွန်ချိန်အထိ ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းတာဝန်များ အနက်မှ နှစ်ကာလတာရှည်သော ရာထူးတာဝန်များနှင့် အဓိကကျသော ရာထူးတာဝန်များကို ဖော်ပြရပါလျှင်- (၁) အင်္ဂလိပ်စာပါမောက္ခနှင့် အင်းလျားဆောင် အဆောင်မှူး၊ (၂) အထူးအရာရှိအင်္ဂလိပ်စာပညာရေးတက္ကသိုလ်၊ (၃) မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်ဆင်ဆာအဖွဲ့ဝင်နှင့် (၄) ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂) တို့ဖြစ်ကြပါသည်။

ပါမောက္ခဒေါ်သိန်းညွန့်သည် ရှုထောင့်အမျိုးမျိုးမှ ဂုဏ်ပြု၍ မကုန်နိုင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးပါပေ။ ဉာဏ်ပညာ ထက်မြက်သည်သာမက စည်းစနစ်ကြီးလှ၍ အရာရာတွင် ထက်မြက်ထူးချွန် ကျွမ်းကျင်လိမ္မာပါးနပ်လှသည့် ဂုဏ်ယူဖွယ် မြန်မာအမျိုးသမီးတစ်ဦးဖြစ်ပါသည်။ လူမှုရေးရှုထောင့်မှ ကြည့်ပြန်လျှင်လည်း ကိုယ်နှုတ်နှစ်ပါး ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့လှ၍ မြင့်မြတ်သော အမျိုးအနွယ်မှ ဆင်းသက်သည်မက ပါးနပ်လိမ္မာလှသည့်နေရာတွင်

လည်း အတုယူ စံနမူနာထားထိုက်သော ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး အဖြစ် မှတ်တမ်းတင်ရပါမည်။

ပါမောက္ခဒေါ်သိန်းညွန့် ဖြစ်လာမည့် မသိန်းညွန့်ကို ၁၉၁၆ ခုနှစ် မေလ ၅ ရက် သောကြာနေ့တွင် အဘ ပွဲစားကြီး ဦးဆယ်နှင့် အမိ ပွဲကတော် ဒေါ်ငွေရှင်တို့က ပြည်မြို့တွင် ဖွားမြင်ခဲ့ပါသည်။ ခရစ်ယာန် သာသနာပြု ကွန်ဗင့်ကျောင်းတွင် ကျောင်းနေစဉ်ကာလအမည်မှာ “နော်မာဆယ်” ဖြစ်ပါသည်။ မွေးချင်းမောင်နှမ လေးယောက် အနက် တတိယမြောက်ဖြစ်ရာ အစ်ကို ဦးစန်းမောင်၊ အစ်မ ဒေါ်မြကြည်နှင့် ညီမငယ် ဒေါ်မြမြ တို့ဖြစ်ကြပါသည်။ ငယ်စဉ်ကျောင်းသူဘဝ အကျဉ်းချုပ်

မူလတန်းကို အမျိုးသားအထက်တန်းကျောင်း ပြည်မြို့နှင့် အစိုးရအထက်တန်းကျောင်း ပြည်မြို့တို့တွင် စတင်၍ တက်ရောက်ဆည်းပူးသည်။ ထို့နောက် ခရစ်ယာန် သာသနာပြုကျောင်းဖြစ်သော စိန့်ဂျိုးဇက်ကွန်ဗင့်အထက်တန်းကျောင်း တောင်ငူမြို့တွင် မူလတန်းဆက်တက်၍ အထက်တန်းအောင်သည်အထိ “နော်မာဆယ် (Norma Set)” အမည်ဖြင့် ကျောင်းအိပ်ကျောင်းစားနေ၍ ပညာဆည်းပူးခဲ့ပါသည်။ ဂျပန်ခေတ်တွင် ပေါက်ခေါင်းမြို့သို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ခဲ့ရာ ပေါက်ခေါင်းမြို့တွင် အာရလူငယ်အစည်းအရုံးဖွဲ့စည်းရာတွင် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

တက္ကသိုလ်ကျောင်းသူနှင့် တက္ကသိုလ်ဆရာမဘဝခရီးစဉ် အထက်တန်းအောင်မြင်ပြီးနောက် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်တွင် ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ (B.A) ကိုရရှိခဲ့ပြီး ၁၉၄၆ ခုနှစ်မှ ၁၉၄၈ ခုနှစ်အထိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အင်္ဂလိပ်စာပညာနှင့် နည်းပြဆရာမအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါသည်။ ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့ (M.A) ကို ရရှိခဲ့ပြီး လက်ထောက်ကထိကရာထူးသို့ တိုးမြှင့်ခန့်ထားခြင်းခံရပါသည်။

နိုင်ငံခြားပညာသင်ခရီးများ ၁၉၄၉ ခုနှစ်တွင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံသို့ ပညာတော်သင် သွားရောက်၍ မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့ (M.A) ယူပြီး ကထိကရာထူးသို့ တိုးမြှင့်ခန့်ထားခြင်း ခံခဲ့ရပါသည်။ ၁၉၅၅ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ University of Cincinnati တွင် မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့



ပါမောက္ခဒေါ်သိန်းညွန့်

(M.A) ကို သွားရောက်ယူခဲ့ပါသည်။ ဒေါ်သိန်းညွန့်သည် တစ်နေ့တွင် အင်းလျားဆောင် ရုံးခန်းအတွင်း၌ အဆောင်နည်းပြဖြစ်သူ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဘူမိဗေဒဌာနမှ ဆရာမဒေါ်ခင်လေးမြင့် [ယခု-ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် ဘူမိဗေဒဌာနမှ ဒေါက်တာအောင်ပွား၏ဇနီး (ကန်တော့ခံဆရာ ဆရာမကြီးများ)] နှင့် စကားပြောရင်း နိုင်ငံခြားသို့ ခုနစ်ကြိမ် သွားရောက်ဖူးသည်ဟု ဆိုခဲ့ဖူးပါသည်။ ထိုခရီးစဉ်များအနက် တစ်ကြိမ်မကသော အချို့ခရီးစဉ်များတွင် ပထဝီဝင်ဌာနမှ ဆရာမကြီး ဒေါက်တာ ဒေါ်သင်းကြည် (ပါမောက္ခ) လည်း ပါဝင်သည်ဟု

ဒေါက်တာမနုရည်

ဆိုပါသည်။ ၁၉၆၆ ခုနှစ်မှ ၁၉၇၇ ခုနှစ်များတွင် ပါမောက္ခအဖြစ် အင်္ဂလိပ်စာဌာန ပညာရေးတက္ကသိုလ်တွင် ရာထူးတိုးမြှင့် ခန့်ထားခြင်း ခံခဲ့ရပါသည်။ ဤသို့ဖြင့် ၁၉၇၇ ခုနှစ်တွင် အငြိမ်းစားယူပြီးနောက် ၁၉၇၇ ခုနှစ်မှ ၁၉၈၁ ခုနှစ် ကွယ်လွန်သည်အထိ အထူးအရာရှိအဖြစ် အင်္ဂလိပ်စာဌာန ပညာရေးတက္ကသိုလ်တွင် ရာထူးတာဝန်ပေးအပ်ခန့်ထားခြင်း ခံခဲ့ရပါသည်။

အချုပ်ဆိုရသော် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီး၏ သမိုင်းကို ပြန်လည်သုံးသပ်လျှင် ၁၉၄၆ ခုနှစ်မှ ၁၉၈၁ ခုနှစ် ဝန်းကျင်များတွင် တက္ကသိုလ်လောက၌ သက်တမ်းရင့် ဆရာမကြီး ဒေါ်သိန်းညွန့်ကို မသိသူအလွန်ရှားပေမည်။ ၁၉၄၆ ခုနှစ်မှ ၁၉၈၁ ခုနှစ်အတွင်း နည်းပြဆရာမ၊ လက်ထောက်ကထိက၊ ကထိက နှင့် ပါမောက္ခ၊ ပြီးနောက် အထူးအရာရှိ၊ အင်္ဂလိပ်စာဌာန ပညာရေးတက္ကသိုလ် စသည်များအဖြစ် အင်္ဂလိပ်စာဌာန ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် အင်္ဂလိပ်စာဌာန ပညာရေးတက္ကသိုလ်တို့တွင် ၃၆ နှစ်ခန့်ကြာ ရာထူးအဆင့်ဆင့် အရပ်ရပ်ကို ကွယ်လွန်ချိန် အထိ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံခဲ့ရပါသည်။

ဤတွင် ပင်မအင်္ဂလိပ်စာဌာန၏ တည်ရှိရာနှင့် အခြားဘာသာရပ်အသီးသီးတို့၏ ပင်မဌာနများ တည်ရှိရာတို့ မတူညီကြပုံကို အနည်းငယ် ရှင်းလင်းရေးသားလိုပါသည်။ ပါမောက္ခရာထူးရှိရာ ဘာသာရပ်ဌာနကို ပင်မဌာနဟု ဆိုလိုပါသည်။ ပညာရေးတက္ကသိုလ်ရှိ အင်္ဂလိပ်စာဌာနသည် အင်္ဂလိပ်စာပါမောက္ခတည်ရှိရာ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယင်းဌာနကို ပင်မအင်္ဂလိပ်စာဌာနဟု ဆိုချင်ပါသည်။ ပင်မ အင်္ဂလိပ်စာဌာနသည် အခြားဘာသာရပ်အသီးသီးတို့၏ ပင်မဌာနများကဲ့သို့ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင်မဟုတ်ဘဲ ပညာရေးတက္ကသိုလ် တွင် တည်ရှိခဲ့ပါသည်။ စာမျက်နှာ ၂၁ သို့ ၀



ဆရာမကြီး ပါမောက္ခ ဒေါ်သိန်းညွန့် (ရှေ့တန်းအလယ်) နှင့် ဆရာ ဆရာမများ။

ပါမောက္ခဒေါ်သိန်းညွန့်သည် ရှုထောင့် အမျိုးမျိုးမှ ဂုဏ်ပြု၍ မကုန်နိုင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးပါပေ။ ဉာဏ်ပညာ ထက်မြက်သည်သာမက စည်းစနစ်ကြီးလှ၍ အရာရာတွင် ထက်မြက် ထူးချွန် ကျွမ်းကျင်လိမ္မာပါးနပ်လှသည့် ဂုဏ်ယူဖွယ် မြန်မာအမျိုးသမီးတစ်ဦး ဖြစ်။ လူမှုရေးရှုထောင့်မှ ကြည့်ပြန် လျှင်လည်း ကိုယ်နှုတ်နှစ်ပါး ယဉ်ကျေး သိမ်မွေ့လှ၍ မြင့်မြတ်သော အမျိုးအနွယ်မှ ဆင်းသက်သည်မက ပါးနပ် လိမ္မာလှသည့်နေရာတွင်လည်း အတုယူ စံနမူနာထားထိုက်သော ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးအဖြစ် မှတ်တမ်းတင်ရ။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ မဲစာရင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ ရက်

၁။ ယခုအခါ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲမဲစာရင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တပ်မတော် သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့က မြို့နယ်အချို့၏မဲစာရင်းများ ထုတ်ပြန်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါ မဲစာရင်းများသည် ၁.၁၀.၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၁၄.၁၀.၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ ဒုတိယအကြိမ် ကပ်ထားကြေညာမည့် မဲစာရင်းများကို မဲစာရင်းတွင် မိမိအမည်မပါက ပုံစံ (၃) ဖြင့် တောင်းဆိုရန်၊ မပါဝင်သည့် (ကွယ်လွန်သူအပါအဝင်) များ ပါဝင်နေက ပုံစံ (၄) ဖြင့် ကန့်ကွက်ရန်၊ အချက်အလက် မှားယွင်းနေပါက ပုံစံ (၄-ဂ) ဖြင့် ပြင်ဆင်ရန်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကိုသာ PDF ဖိုင်ဖြင့် ဖြန့်ဝေထားသည့် မဲစာရင်း ဖြစ်ပါသည်။ တပ်မတော်သတင်းမှန် ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့က ထိုမဲစာရင်းကို PDF ဖိုင်မှ Excel ဖိုင်အဖြစ်သို့ပြောင်း၍ မဲစာရင်း ထပ်သည်။ မှတ်ပုံတင်အမှတ်မပါ၊ မဲမာမာမှုဖြစ်နိုင်သည် စသည်ဖြင့် ဒုတိယအကြိမ် ထုတ်ပြန်ပေးသည့် မဲစာရင်းများကိုအခြေခံ၍ ထုတ်ပြန်ထားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်တွေ့ရှိရပါသည်။

၂။ ယင်းသို့ ဒုတိယအကြိမ်မဲစာရင်းကပ်ထားစဉ် မဲဆန္ဒရှင်များလာရောက်ကြည့်ရှု၍ ပုံစံ (၃)၊ ပုံစံ (၄)၊ ပုံစံ (၄-ဂ) ဖြင့် ထပ်မံလျှောက်ထားသဖြင့် အဆိုပါမဲစာရင်းကို ထပ်မံပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ရသည်များရှိပါသည်။

၃။ ထို့အပြင် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူတိုင်း မဲပေးပိုင်ခွင့်မဆုံးရှုံးစေရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလ အတွင်း မိခင်နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံခြားမှပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် မဲဆန္ဒရှင်များ၊ မိမိရောက်ရှိနေသည့်မြို့နယ်မှ မဲစာရင်း ပါရှိသည့် မြို့/ရွာသို့ ပြန်ခွင့်မရသူများ၊ မဲစာရင်းတွင် အစုအဝေးလိုက် ကျန်ရစ်ခဲ့သည့် မဲဆန္ဒရှင်များကို သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ထပ်မံဖြည့်သွင်းရသည်များလည်း ရှိပါသည်။ တပ်မတော် သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့က အခြေခံထုတ်ပြန်သည့် မဲစာရင်းမှာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် မဲပေး သည့် နောက်ဆုံး မဲစာရင်းမဟုတ်ပါ။

၄။ အဆိုပါမဲစာရင်းများသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ အလုပ် သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့ စုပေါင်းပြုစုထားသည့် မဲစာရင်းဖြစ်ပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင်လည်း မဲရုံတွင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက မဲရုံမှူး၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင် ဆရာ/ ဆရာမများ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနဝန်ထမ်းများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ၊ ၎င်းတို့၏ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်နှင့် အကူကိုယ်စားလှယ်များ စသည်တို့၏ ရှေ့မှောက်တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ် ဖြစ်ပါသည်။

၅။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလ အတွင်းဖြစ်သော်လည်း မဲဆန္ဒရှင်များ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် လာရောက်မဲပေးသည့်အတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၊ နိုင်ငံခြားသံရုံးများ၊ နိုင်ငံတကာခေါင်းဆောင်များနှင့် မဲဆန္ဒရှင်များကိုယ်တိုင် က အသိအမှတ်ပြုထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်ပါသည်။

၆။ ယခုအချိန်ကာလသည် ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလနှင့် ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ရဲအရေးပိုင်သည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာဖြစ်မှုများနှင့် တရားမဲ့ပြုကျင့်မှုအတွက် တင်သွင်းလာသည့် ကန့်ကွက်လွှာများကိုလည်း စစ်ဆေး နေသည့် ကာလဖြစ်ပါသည်။

၇။ အထက်ပါ ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို လက်မခံသည့်သဘော သက်ရောက်စေသည့် သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်များ၊ အလားတူဆောင်ရွက်ချက်များကို နိုင်ငံရေးပါတီများကဖြစ်စေ၊ အဖွဲ့အစည်းများကဖြစ်စေ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုကြပါရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

နောင်ချိုမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးကာ နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ

နောင်ချို ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့၊ မြို့မဈေးနှင့် ယာယီပျံကျချော့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု မရှိစေရန်အတွက် ဈေးဝယ်များ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက အသိပညာ ပေးနှိုးဆော်ခြင်းများနှင့် နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ အသိပညာပေးနှိုးဆော်ခြင်းများနှင့် နှာခေါင်း စည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်းကို မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ် အား/ကာ ဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကာ ဈေးအတွင်းရှိ ဈေးဝယ်များနှင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် နေအိမ် ပြင်ပထွက်ခွာပါက မဖြစ်မနေ နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင် ကြရန်၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေ၍ ဈေးဝယ်ခြင်းများ

ပြုလုပ်ရန်၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ နေထိုင်ကြ ရန် စသည်တို့ကို အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြသည်။

ယင်းနောက် ဈေးအတွင်း သွားလာနေသော ဈေးဝယ် များ နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ခြင်း/မရှိ စစ်ဆေး ကာ တပ်ဆင်ခြင်းမရှိသူများအား နှာခေါင်းစည်းများ စနစ်တကျ တပ်ဆင်စေခြင်း၊ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်အား/ကာဦးစီးဌာနမှ နည်းပြ (နည်းစနစ်မှူး) ဒေါ်ဝင်းသူဇာထွန်းက ဦးဆောင်၍ Naung Hkio Fitness Dance Group အဖွဲ့က လက်ဆေးပါ သီချင်း ဖြင့် ကပြသရုပ်ဖော်ကာ အသိပညာပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ထွေးငယ် (နောင်ချို)



ချင်းရွှေဟော်နယ်စပ်ဂိတ်မှ နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၄၃ ဦး ထပ်မံဝင်ရောက်

ချင်းရွှေဟော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ တရုတ်နိုင်ငံမှ ပြန်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား နေရပ်ပြန်ပြည်သူများသည် ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ချင်းရွှေဟော်မြို့ မြန်မာ- တရုတ် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဂိတ်မှ နေ့စဉ်ဝင်ရောက် လျက်ရှိရာ ယမန်နေ့ ညနေ ၆ နာရီက နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၄၃ ဦး ထပ်မံဝင်ရောက်လာ ခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန် ပြည်သူ ၄၃ ဦးမှာ အမျိုးသား ၂၆ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၇ ဦးဖြစ်ပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်မှ ငါးဦး၊ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့နယ်မှ ရှစ်ဦး၊ ခင်ဦးမြို့နယ်မှ နှစ်ဦး၊ ခမ်းပါတမြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ ပုလဲမြို့နယ်မှ နှစ်ဦး၊ ယင်းမာပင် မြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ ဟုမလင်းမြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြို့သစ်မြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ စလင်းမြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ ပခုက္ကူမြို့နယ်မှ စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၄ သို့ □



ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ	
နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၃၀	
ဟားခါး	၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မိုင်းယန်း	၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ဟဲဟိုး	၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ပူတာအို	၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
နမ့်စန်	၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မချမ်းဘော	၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ပင်လောင်း	၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ကျောက်မဲ	၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ပြင်ဦးလွင်	၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းအပါအဝင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းအသစ် ငါးခုကို မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ခွင့်ပြု

ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၅၈၇ ဦး တွေ့ရှိ

အစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်